

Careum Congress 2014

17./18.03.2014, Basel

«Machtfaktor Patient 3.0» Patienten verändern das Gesicht des Gesundheitswesens

«The power of patients 3.0» Patients are changing the face of healthcare

Dr. Jörg Haslbeck, MScN

Head of Careum Patient Education, Zurich, Switzerland /
Leiter Careum Patientenbildung, Zürich, Schweiz

Curriculum Vitae (english)

Jörg Haslbeck, PhD scientist for nursing and public health, is head of Careum patient education. Before, he worked at the faculty for healthcare science at the University of Bielefeld where he dealt with subjects such as the treatment of chronic diseases, promotion of self-management, compliance and qualitative research.

In 2008 he was elected as first German nursing scientist for a Harkness-Fellowship in Health Policy and Practice which was promoted by the Commonwealth Fund, New York, and the B. Braun Foundation, Melsungen. Within the scope of this award he acted as post-doc at the Yale University and spent time on the subject of "Self-management support of vulnerable populations".

Curriculum Vitae (deutsch)

Dr. Jörg Haslbeck ist promovierter Pflege- und Gesundheitswissenschaftler und leitet den Bereich Careum Patientenbildung. Zuvor war er wissenschaftlicher Mitarbeiter an der Fakultät für Gesundheitswissenschaften der Universität Bielefeld, wo er u.a. zu Themen wie der Bewältigung chronischer Krankheit, Selbstmanagementförderung, Adhärenz und in der qualitativen Forschung tätig war.

Als erster deutscher Pflegewissenschaftler wurde er 2008 für ein Harkness-Fellowship in Health Policy and Practice ausgewählt, das vom Commonwealth Fund, New York, und der B. Braun-Stiftung, Melsungen, gefördert wurde. Dabei widmete er sich dem Thema «Selfmanagement support of vulnerable populations».